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Sēde sasaukta 2023.gada 18.oktobrī plkst. 13:00 
Sēde sākta 2023.gada 18.oktobrī plkst. 13:08 
Sēde slēgta plkst. 13:23 
 
Sēdē piedalās 4 komitejas locekļi: 
Deputāti  
klātienē 
Jānis Veits, Jānis Pelnēns,  
attālināti 
Gatis Kalniņš (tehnisku problēmu dēļ balsošanā piedalās mutiski) 
Andris Jankovskis 
 
Sēdē piedalās: 
Pašvaldības darbinieki 
Attālināti 
Gunta Gulbe -jurists 
Samanta Šēle –VPVKAC klientu apkalpošanas speciāliste 
Anna Brūkle- nekustamo īpašumu speciāliste 
Andrejs Radzevičs- deputāts 
 
Sēdē nepiedalās 1 komitejas loceklis: Raivis Kalējs 
 
Sēdi vada Jānis Veits 
 
Sēdi protokolē Daiga Tilgale 
 
Sēdes veids: atklāta 
 
Sēde tiek ierakstīta audioierakstā 
 
 
 
 
 



Sēdes darba kārtība: 
  

Par papildus darba kārtības jautājuma ''Par Dienvidkurzemes novada pašvaldības 
noteikumu “Par zvejas rīku limita daļas nodalīšanu pašpatēriņa zvejai” 
apstiprināšanu'' iekļaušanu sēdes darba kārtībā 

 

 

1. Par speciālās atļaujas (licences) komercdarbībai zvejniecībā iekšējos ūdeņos 
Sakas upē izsniegšanu Liepājas rajona Pāvilostas pilsētas zvejnieku saimniecība 
"KAIJA”  

2.       ‘’Par Dienvidkurzemes novada pašvaldības noteikumu ‘’Par zvejas rīku limita 
daļas nodalīšanu pašpatēriņa zvejai’’ 

3. Informatīvi par Vides pārraudzības biroja lēmumu Nr.5-02-3/27/2023 saistībā ar 
vēja parku ''ELWIND'' 

 

 
'Par papildus darba kārtības jautājuma ''Par Dienvidkurzemes novada pašvaldības 

noteikumu “Par zvejas rīku limita daļas nodalīšanu pašpatēriņa zvejai” 
apstiprināšanu'' iekļaušanu sēdes darba kārtībā 

Ziņo- Jānis Veits 

                
4 (Andris Jankovskis, Jānis Pelnēns, Jānis Veits, 
Gatis Kalniņš -balso mutiski) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

                             Nolemj: Iekļaut darba kārtībā 

 
 

1.§ 
Par speciālās atļaujas (licences) komercdarbībai zvejniecībā iekšējos ūdeņos 

Sakas upē izsniegšanu Liepājas rajona Pāvilostas pilsētas zvejnieku saimniecība 
"KAIJA” 

Ziņo- Samanta Šēle 

Dienvidkurzemes novada pašvaldībā saņemts Liepājas rajona Pāvilostas pilsētas 
zvejnieku saimniecība "KAIJA", reģistrācijas Nr. 42101022724, īpašnieka, iesniegums 
(09.10.2023. Nr.DKN/2023/4.10/3927-S), kurā lūgts izsniegt speciālo atļauju (licenci) 
komercdarbībai zvejniecībā, lai zvejotu Sakas upē.  



Lēmums nepieciešamas, lai varētu izsniegt jaunu speciālo atļauju, jo 2023.gada 
13.oktobrī beidzoess termiņš Pāvilostas novada domes izsniegtai speciālai atļaujai 
(licencei) komercdarbībai Sakas upē. Uz Liepājas rajona Pāvilostas pilsētas zvejnieku 
saimniecība "KAIJA” īpašnieka vārda reģistrēts kuģošanas līdzeklis – motorlaiva LU3024. 

Iesniedzējam nav nodokļu parādu, nav saņemtas ziņas, ka būtu 2023.gadā 
pārkāpis zvejniecības regulējošo normatīvo aktu prasības. 

Lūdz atbalstīt sagatavoto lēmuma projektu. 
 

Par lēmumu balso: "par"  -  
4 (Jānis Pelnēns, Jānis Veits, Gatis Kalniņš- balso 
mutiski, Andris Jankovskis -balso mutiski) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

                     Nolemj: 

Virzīt lēmuma projektu "Par speciālās atļaujas 
(licences) komercdarbībai zvejniecībā iekšējos 
ūdeņos Sakas upē izsniegšanu Liepājas rajona 
Pāvilostas pilsētas zvejnieku saimniecība 
"KAIJA”"tālākai izskatīšanai domes sēdē 

 
 

2.§ 
Par Dienvidkurzemes novada pašvaldības noteikumu “Par zvejas rīku limita daļas 

nodalīšanu pašpatēriņa zvejai” apstiprināšanu 
 
 

  Gunta Gulbe informē, ka 2022.gadā pieņēmām šos noteikumus, ar kuriem tika 
nodalīti zvejas limitu procenti. Tos pieņēmām uz 2023.gadu, jo faktiski katru gadu 
decembra mēnesī tiek grozīti limiti. Pašvaldības speciālisti ir noskaidrojuši, ka uz 
nākošo gadu limiti paliks iepriekšējā gada apjomā. 
 Saistošo noteikumu sagatavošana bija nepieciešama, jo 1.janvārī beigsies 
iepriekšējo saistošo noteikumu termiņš. 
 Projektā neesam norādījuši, saistošo noteikumu termiņu. Tie būs spēkā līdz tiks 
grozīti MK noteikumi. 
 Gatis Kalniņš jautā kā, vadoties pēc šiem noteikumiem, limitu sadalīšana veicās 
pagājušajā gadā? 
 Jānis Veits skaidro , ka bija neapmierinātība no pašpatēriņa zvejniekiem. Bet bija 
iespēja komersantiem vienoties ar pašpatēriņa zvejniekiem par zvejas rīku sadalīšanu. 
Ja nevarēja vienoties, tad tika rīkota izsole. 
 Inga Ratniece skaidro, ka 5% ir maksimālais skaits, ko var nodalīt pašpatēriņa 
zvejniekiem. Ja pieprasījumu būs vairāk, tad notiks izsole. Ņemsim vērā arī deklarēto 
dzīvesvietu un iepriekšējos līgumus. 
 

Par lēmumu balso: "par"  -  
4 (Andris Jankovskis, Jānis Pelnēns, Jānis Veits, 
Gatis Kalniņš -balso mutiski) 



"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

                                Nolemj: 
Virzīt noteikumu publicēšanu sabiedriskai 
apspriešanai  

 
 

3.§ 
Informatīvi par Vides pārraudzības biroja lēmumu Nr.5-02-3/27/2023 saistībā ar 

vēja parku ''ELWIND'' 

  Jānis Veits izskaidro komitejas locekļiem pašvaldībā saņemtā Vides 
pārraudzības valsts biroja lēmuma Nr. 5-02-3/27/2023 ‘’Par sabiedrības līdzdalības 
tiesību iespējamu pārkāpumu Latvijas Investīciju un attīstības aģentūra paredzētās 
darbības - atkrastes vēja parka “ELWIND” un tā saistītas infrastruktūras būvniecības 
- ietekmes uz vidi novērtējuma sākotnējā sabiedriskā apspriešanā’’ būtību. 

 Sūdzības iesniedzēji ir Biedrība “Pāvilostas kultūrvēsturiskais vides centrs”, reģ. 
Nr. 40008162917, juridiskā adrese: Kalna iela 7, Pāvilosta, un biedrība “Pāvilostas 
tūrisma sabiedrība”,  reģ. Nr. 40008306856, juridiskā adrese: Kalna iela 7, Pāvilosta. 

 Iesniedzēji uzskata, ka sabiedriskajā apspriešanā ir konstatēti labi pārvaldības un 
procesuālie pārkāpumi, jo organizētā sabiedriskā apspriešana neatbilda jeb pārkāpa 
Ministru kabineta 2009. gada 25. augusta noteikumu Nr. 970 “Sabiedrības līdzdalības 
kārtība attīstības plānošanas procesā” prasības. 

 Savukārt Vides pārraudzības birojs, pamatojoties uz Novērtējuma likuma 
15. pantu un šī likuma 26. panta otro daļu, kā arī Noteikumu Nr. 18 22. - 28. punktu, 
nekonstatē, ka Paredzētās darbības sākotnējās sabiedriskās apspriešanas procesā būtu 
pārkāptas vai ignorētas normatīvajos aktos noteiktās sabiedrības tiesības uz informāciju 
vai līdzdalību ietekmes uz vidi novērtējuma procesā, kas citu starpā būtu par pamatu 
noteikt, ka veicama atkārtota sākotnējā sabiedriskā apspriešana un sākotnējās 
sabiedriskās apspriešanas sanāksme. 

  Jānis Veits izsaka priekšlikumu -  pieņemt zināšanai informāciju par Vides 
pārraudzības biroja lēmumu Nr.5-02-3/27/2023 saistībā ar vēja parku ''ELWIND'' 

 

Informācija 

 Pamatojoties uz 23.08.2023. komitejas lēmumu, nekustamo īpašumu speciāliste 
Anna Brūkle vēlas sniegt informāciju par veiktajām darbībām saistībā ar gājēju celiņu 
izveidošanu noejai pie jūras. 

 Anna Brūkle skaidro, ka 5.septembrī visiem zemju īpašniekiem ir aizsūtītas 
vēstules ar lūgumu sniegt atbildes līdz 31.oktobrim, vai piekrīt slēgt līgumu vai 
vienošanos ar pašvaldību par gājēju celiņu izveidi noejai pie jūras. Saņemta viena 



pozitīva atbilde, no diviem īpašniekiem vēl nav atbildes un divi īpašnieki ir kategoriski 
pret noeju veidošanu pa viņu īpašumiem. 

 11.oktobrī visus šos īpašumus apskatīja arī izpilddirektors, Vērgales pagasta 
pārvaldes vadītāja un teritorijas plānotāja. Kopīgi tika secināts, ka gar vienu no šiem 
īpašumiem nevajadzētu veidot noeju, jo tad tā ietu tikai apmēram 6 metru attālumā no 
mājas. Izpilddirektors rosina jaunajā Teritorijas plānojumā meklēt risinājumus, lai taka 
nav jāveido gar pašu māju. 

 Jānis Veits uzsver, ka šos jautājumus risinot, jāņem vērā savstarpēja saprašanās 
un īpašnieku tiesību ievērošana. 

     

  

 
Komitejas priekšsēdētājs      Jānis Veits 
 
 
Komitejas sekretāre                                                                 Daiga Tilgale 
 


